
Højelse Skole 

Skolebestyrelsesmøde 

19.00 – 21.00 

 

 

Fraværende/afbud:  Asta, Jannie, Nis, Furkan, Jonas 

Dagsorden, torsdag 14. november 2024 

1. Nyt fra elevrådet 
(Elevråd 10 min) 

Nyt fra elevrådet 
Tommy orienterer om, hvad elevrådet vil bruge deres penge på. 
Der bliver optegnet baner og lavet en basketbane. 
 

2. Kommende 
børnehaveklasser 
(Tommy / 10 min) 

Tommy orienterer om status på skoleindskrivning til kommende 
børnehaveklasse. 
22 indskrevne, 4 har ikke svaret endnu, 1 har søgt os fra andet 
distrikt, 1 har søgt os fra Solrød, 3 fra vores distrikt har søgt andre 
skoler 
Den 27. elev udløser to klasser. 
 
Lokalsamfund og os 
Uddrag fra Lokalsamfund og os: På Højelse Skole viderefører vi det fællesskab, der 
er forankret i lokalsamfundet. Ikke kun til de lokale børn, men til alle børn på skolen. 
Uanset hvor du kommer fra, hører du til. Åbenhed og imødekommenhed ligger dybt i 
vores børns DNA. Det er ikke noget, vi skal opfinde. Det er der i forvejen. Evnen til at 
favne mangfoldighed og forskellighed en afgørende del af det, vi ønsker at give 
vores elever med på vejen. 

3. Kort status – økonomi 
(Tommy / 10 min) 

Status / Opfølgning på budget 2024 
Tommy orienterer om budget 2024 og evt. problematikker ift. 
budget for 2025. Det forventes at Tommy kan fremlægge budget for 
2025 i januar. 
Skolebestyrelsen bakker Tommy op. 

4. Orientering om 
modtagerklasser 
(Tommy / 15 min) 

Tommy orienterer om status på Ukraineklasser. 
Tommy orienterede om konsekvenser ved evt. lukning af M-klasser. 
 
Forskelligehed og os. Mod og os.  
Uddrag fra Mod og os: Som skole lever vi en virkelighed, der i stigende grad er 
blevet kvantificeret og styret af målbare krav. Vi anerkender, at det er den måde, 



vores samfund har valgt at styre mange processer på, og at data og statistik kan 
give ny og værdifuld viden. Men på Højelse Skole har vi også mod til at se det 
enkelte barn og dets behov uden at lade os distrahere af statistik. Vi har mod til at 
reagere på vores mavefornemmelse, intuition og erfaring i forholdet til den enkelte 
elev. Det enkelte barn er altid vores fokus. 

5. Temaaften om 
skærmpolitik 
(Tommy / 5 min) 

Køge kommune invitere til temaaften om skærmpolitik onsdag den 
4. december 2024 kl. 18.30-20.00. Se vedhæftede invitation. 
Hvor mange vil med? 
Sille, Stine, Karina og Tommy deltager. 
 
Fokus: Fremtidens skole / Trivsel 

 
Fællesskab og os. Læring og os. Verden og os 
Uddrag fra Læring og os: På Højelse Skole ser vi læring som noget dybere end en 
undervisningsplan. Vi griber med fantasi og begejstring alle muligheder i 
dagligdagen for at udvide perspektivet hos vores elever og forfølge en bredere 
dannelse.  Alle situationer – planlagte eller spontane – kan inspirere til læring. 

6. Trafikkampagne og cykel 
(Alle / 20 min)  

Trafikkampagne.  
Drøftelse af at lave en trafikkampagne for at mindske kaos i 
spidsbelastningen ved aflevering af børn i skole. 
Hvad gør vi? Hvad har vi brug for? 
Drøftelse om en cykelsti fra Højelse til St. Salby. 
Der nedsættes et udvalg, der kan lave et oplæg til en trafikpolitik og 
formen på en kampagne. Det kunne være, hvor skolebestyrelsen 
står ude om morgenen i en periode. Kommunikation på aula 
efterfølgende. 
Anders, Karina og Sille er i udvalget. Tommy giver en hånd med, 
med sine kvalifikationer, når der er brug for det. 
Bestyrelsen udtrykte også ønske om at fortsætte cykelstien fra 
Højelse til St. Salby. 
 
Fokus: Trivsel / Samarbejde mellem skole og hjem 
 
Lokalsamfund og os 
Uddrag fra Lokalsamfund og os: På Højelse Skole viderefører vi det fællesskab, der 
er forankret i lokalsamfundet. Ikke kun til de lokale børn, men til alle børn på skolen. 
Uanset hvor du kommer fra, hører du til. Åbenhed og imødekommenhed ligger dybt i 
vores børns DNA. Det er ikke noget, vi skal opfinde. Det er der i forvejen. Evnen til at 
favne mangfoldighed og forskellighed en afgørende del af det, vi ønsker at give 
vores elever med på vejen. 

7. Orientering om 
Fælleskolebestyrelsmøde  
(Sille & Stine / 15 min) 

Vi har været værter for næste fællesskolebestyrelse. Stine og Sille 
fortæller om output fra mødet.  
 
 
3 punkter som fællesskolebestyrelsen kunne blive enige om ift. at få 
kommunikeret til politkerne, hvad der er brug for i Køge Kommunes 
skolevæsen, også i næste valgperiode. 



 
Opdateret bygningsmasse og faglokaler 
Økonomiske rammer og trivsel for personalet 
Inklusion 
 
Fokus: Fremtidens skole 
 
Demokrati og os. Verden og os 
Uddrag fra verden og os: På Højelse Skole arbejder vi konsekvent med at give vores 
elever optimisme og tro på fremtiden ved hele tiden at gøre dem bedre til at håndtere 
den virkelighed, de befinder sig i. Ved at give dem plads til at se, hvordan de med 
deres individuelle styrker og mangler udfylder en vigtig rolle i fællesskabet. 

Bestyrelsemøde i 
december 

7. (Sille / 5 min) 

Tommy er forhindret i at deltage i mødet i december, så vi vil høre 
om muligheden for at flytte mødet i december til 7. januar kl. 18.30. 
Skolebestyrelsen beslutter at rykke decembermødet til 7.januar kl. 
18.30. 

8. NYT fra 
(15 min) 

Ledelse, lærer, elever, SFO, pædagog, forældre 
D. 25.11 skal Tommy og Rikke deltage i temadag om frisættelse på 
skoleområdet.  
Brobygningsplanen med Ærtebjerghave er blevet opdateret og 
ligger på hjemmesiden. 
Pædagogerne har været på arbejdsweekend bl.a. med oplæg og 
arbejde om konflikthåndtering og fundamentet. 
Der er fællesuge for SFO 1 og 2 med Harry Potter tema. Det er en 
god uge. 
Det har været godt med en PAU-studerende i SFO. 
Der er mørkt på vejen til SFO i denne mørke tid.  
Skolebestyrelsen skal have en opmærksomhed på næste 
valgperiode for bestyrelsen.  
 

9. Punkter til næste møder 
(5 min) 

Økonomi, budget 25, trafik og andre punkter fra vores liste. 

10. Eventuelt 
(5 min) 

Anders opfordrer til at bruge Skensved Fælled. 
Juledøre i december. Bestyrelsen kommer og ser på dørene 10.12 
om morgenen kl. 7.30. 

 


